
PROTOKOT NN XVII / 07
z sesji Rady Miejskiej w Jpdrzejowie

odbytej w dniu 18 pa2dziemika2}}7 roku w Domu Kultury w Jgdrzejowie.

Ad. 1.
O godzinie 100s Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Andrzej Hatny otwarl obrady XVIII

sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie. Przewodnicz4cy powital zaproszonych goSci, Burmistrza
SEdziszowa, radnych, burmistrz6w, naczelnik6w Urzgdu Miejskiego, kierownikow jednostek
organizacyjnych Gminy, soltys6w oraz wszystkich przybylych na obrady.

Przewodnicz4cy Rady stwierdzil, 2e na sali obrad obecnych jest 20 radnych
naustawowy sklad Rady 21 radnych; Przewodniczqcy Rady stwierdzil quorum prawomocne
do podejmowania uchwal.

Przewodniczqcy zglosil kandydaturq radnego Krzysztofa Swietlika na sekretarza obrad,
Radny Swietlik wyrazil zgodg.
Rada Miejska w Jpdrzejowie jednogloSnie przyjpla kandydaturg radnego Krzysztofa Swietlika
na sekretarzaobrad.

A.d.2.
Na sesji w dniu 27 wrzelnia2007 roku nieobecni byli:

Na sesji w dniu ll paldziemika200l roku obecni byli wszyscy radni.
NieobecnoSci zostaly usprawiedliwione.

A d . 3 .
Proponowany porz4dek obrad:

l. otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. Usprawiedliwienie nieobecnoSci radnych na sesjach w dniach 27 wrze1nia i 11

paLdziernika2)}T r.
3. PrzyjEcie porz4dku obrad.
4. Przyjgcie protokol6w zpoprzednich sesji.
5. Sprawozdanie zpracy Burmistrza migdzy sesjami.
6. Informacja o realizacji uchwal podjgtych na poprzedniej sesji.
7. Uchwaia w sprawie przyjgcia rezygnacji z czlonkostwa w Komisji Rolnictwa

i Integracji z UniqEuropejsk4 Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
8. Uchwala w sprawie likwidacji zaldadu budzetowego pod nazwq Zaklad,

Wodoci4g6w i Kanalizacji w Jqdrzejowie celem zawiqzania sp6lki z ograniczonq
odpowiedzialnoSci4.

9. Uchwala w sprawie przyjgciaPlanu Rozwoju Wsi prz4slaw.
10. Uchwala w sprawie udzielenia dotacji z budzetu Gminy JEdrzej6w dla

Rzymskokatolickiej Parafii Sw. Tr6jcy w JEdrzejowie zprr"tnuir"niem na zad,anie
pn. ,,Malowanie elewacji KoSciola Sw. Tr6jcy w Jgdrzejowie z czqsciow4 wymian4
tynk6w otaz czyszczeniem, uzupelnieniem i hydrofobizacj4 okladzin kamiennych
elewacji".

11. Uchwala w sprawie przeznaczenia do sprzeda|y w drodze przetargu nieruchomorici
komunalnej.

12. Uchwala w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciqZenia nieruchomoSci Gminy
Jgdrzej6w orazichwydzierlawiania lub najmu na okres dluaszy ni|trzy lata.

13. Zapytania i interpelacje radnych.



14. Informacja o oSwiadczeniach maj4tkowych.
15. Odpowiedzi na interpelacje.
16. Sprawy roZne.
17. ZamkniEcie obrad.

Burmistrz Marek Wolski wnosi o wycofanie z porzqdku obrad punktu 11 ,,Uchwala
w sprawie przeznaczenia do sprzeda?y w drodze przetargu nieruchomoSci komunalnej".

Radny Waclaw Kgdra powiedzial, 2e po raz pierwszy w czasie tej kadencji Rady
dokonana jest zmiana w sprawie punktu ,,zapytania i interpelacje radnych". Dotychczas na
poczqtku radni skladali interpelacje, a w koricowej czgSci posiedzenia Pan Burmistrz udzielal
odpowiedzi. Wydawalo sig, 2e jest to sprawdzona forma, dlatego, 2e Pan Burmistrz mial czas
na przygotowanie siq do odpowiedzi. Pan Kqdra wrytazil obawq, czy nie zajdzie taka sy'tuacja,
Ze odpowiedzi na interpelacje bpd4 malo precyzyjne, czy te2 niepelne ze wzglEdu na zbyt
kr6tki czas na ustosunkowanie sip do interpelacji. Radny wnoisi o zmianp porz4dku na tak4
formp, jaka dotychczas obowi4zywala.

Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny wyjaSnil, 2e faktemjest, iz taki byt dotychczas
porz4dek, ale jak radni wielokrotnie podkreSlali, rzadko odpowiedzi zadowalaty pytaj4cego.
W zwiqzku z tym nie ma wiEkszego znaczenia, w kt6rym punkcie bqd4 interpelacje. Pan
Burmistrz jest w stanie przygotowad siE w tym przedziale czasowym, kt6ry dzieli te dwa
punkty. Kahda odpowiedz na Zyczenie radnego mo2e byd udzielona w formie pisemnej.
,,Panstwo wiecie, dlaczego jest taka moja propozycja. Przy 4l interpelacjach zadanych na
poczqtku sesji w obecnoSci medi6w, w obecnoSci zaproszonych goSci, jest wiele rzeczy,kt6re
potem zostaj4wyjaSnione w trakcie odpowiedzi, ale wtedy nikogo nie ma. To jest chyba dla
wszystkich oczywiste.

Przewodnicz4cy Rady wnioskuje o przeglosowanie porzqdku obrad
z uwzglpdnieniem wniosku Burmistrza o wycofanie z porz4dku obrad punktu 11
i pozostawienie pozostatych punkt6w w takiej kolejnoSci, w jakiej se oraz zmianie
numeracji pozostalych punkt6w celem zachowania ci4gloSci numeracji.

Rada Miejska w Jqdrzejowie przyjgla wniosek Przewodniczqcego Rady Miejskiej
Andrzeja Hatnego o przeglosowanie porz4dku obrad z uwzglgdnieniem wniosku Burmistrza
o wycofanie z porzqdku obrad punktu 11 i pozostawienie pozostalych punkt6w w takiej
kolejnoSci, w jakiej sq oraz zmianie numeracji pozostalych punkt6w celem zachowania
ci4gloSci numeracj i, nastgpuj 4c4 iloSci4 glos6w:
Z a  -  1 l
Przeciw - 8
Wstrzymalo siq - 1

Porz4dek obrad:
l. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. Usprawiedliwienie nieobecnoSci radnych na sesjach w dniach 2J wrzesnia i 11

paLdziernika2)}T r.
3. PrzyjEcie porz4dku obrad.
4. PrzyjEcie protokol6w zpoprzednich sesji.
5. Sprawozdanie zpracy Burmistrza mipdzy sesjami.
6. Informacja o realizacji uchwal podjgtych na poprzedniej sesji.
7. Uchwala w sprawie przyjgcia rezygnacjr z czlonkostwa w Komisji Rolnictwa

i Integracj i z UniqEuropej sk4 Rady Miej skiej w Jgdrzej owie.



8. Uchwala w sprawie likwidacji zakladu budzetowego pod nazwqZaklad Wodoci4g6w
i Kanalizacji w Jgdrzejowie celem zawi4zania sp6lki z ograniczonq
odpowiedzialnoSciq.

9. Uchwala w sprawie przyjpcia Planu Rozwoju Wsi Prz4slaw.
10. Uchwala w sprawie udzielenia dotacji z budzetu Gminy Jqdrzej6w dla

Rzymskokatolickiej Parafii Sw. Tr6jcy w Jgdrzejowie z prr"rnuit"niem na zadanie
pn.,,Malowanie elewacji KoSciola Sw. Tr6jcy w Jgdrzejowie z czgsciow4wymian4
tynk6w oraz czyszczeniem, uzupelnieniem i hydrofobizacj4 okladzin kamiennych
elewacji".

1 l. Uchwala w sprawie zasad nabycia, zbycia i obci42enia nieruchomoSci Gminy
JEdrzej6w orazichwydzier2awiania lub najmu na okres dlu2szy ni2trzy lata.

12. Zapytania i interpelacje radnych.
13. Informacja o oSwiadczeniach majqtkowych.
14. Odpowredzi na interpelacje.
15. Sprawy r52ne,
16. ZamkniEcie obrad.

Ad .4 .
Nie zgioszono uwag do protokol6w zpoprzednich sesji.

Ad .5 .
Nie zgloszono uwag do informacji o pracy Burmistrza miEdzy sesjami.

Ad .6 .
Nie zgloszono uwag do informacji o realizacji uchwal podjgtych na poprzednich

sesiach.

A d . 7 .
Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny odczytal uzasadnienie do projektu uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny odczytal projekt uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jqdrzejowie powzigla uchwalp nr XVIII/I14/07 w sprawie przyjgcia

rezygnacir z czlonkostwa w Komisji Rolnictwa i Integracji zlJniqEuropejsk4 Rady Miejskiej
w JEdrzejowie, nastqpuj4c4 iloSci4 glos6w:

- 2 0
Przeciw - 0
Wstrzymalo sig - 0
/Uchwala nr XVIVlI4l07 w zalqczeniu do protokolu/.

W zwiqzku ztym,i2radniprzed sesj4otrzymali projekt umowy spolki i nie zd4Zyli siE
z niqzapoznai. Przewodniczqcy Rady Miejskiej o godzinie l02u oglosit p6l godziny przerwy.
Obrady wznowiono o godzinie I 1'u.

A d . 8 .
Radna Janina Szreniawa pyta, jakie bgd4 stawki Sciek6w i wody.
Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e poda ceny wedlug wyliczeri

przedstawionychprzez podmiot zewngtrzny, kt6ry zastosowal pewne metody przy obliczaniu
tych cen - przede wszystkim chodzi o spos6b amortyzacji majqtku. Sp6lka powinna ruszy6

Za



z dniem I stycznia.2O08 roku. Ceny wyliczone przez firmE s4 zbliaone do cen wyliczonych
przez ZWiK. 1 mj wody ma kosztowac 4,33 zl; I m3 sciek6w 5,74 zl. Rolq Rady jest
SwiadomoSf, 2e Rada bpdzie musiala dofinansowad cenq wody i ceng Sciek6w, Zeby
podwyZka nie byla drastyczna dla mieszkaric6w. Trzeba bqdzie rezygnowad z pewnych
innych inwestycji. Na podstawie pierwszego raportu po realizacji inwestycji cena wody
bqdzie wynosila 4 - 5 zl,natomiast cena Sciek6w wzroSnie do 1 I - 12 zl w roku 2014.

Radny Waclaw Kgdra poprosil Burmistrza o rozszerzenie pojEcia roli Rady w sytuacji
ustalania cen.

Burmistrz Marcin Piszczek w odpowiedzi zacytowal $ 25 pkt 1 umowy sp6lki:
,,Ka2dy ze wsp6lnik6w zobowiqzuje sip do pokrywania strat, jakie sp6lka poniesie
w przypadku ustalenia przez organ stanowi4cy wsp6lnika na jego terytorium oplat za uslugi
Swiadczone przez sp6lkE na poziomie nilszymnizrzeczywiste koszty Swiadczenia tych uslug.
Pokrycie strat nastqpi poprzez udzielenie sp6lce dotacji na zasadach i w trybie prawa
finans6w publicznych". Burmistrz dodal, 2e Rada dostaje taryfy do zatwierdzenia. Albo
je zatwierdza, albo nie. JeZeli Rada przychyli siE do wniosk6w o dofinansowanie. trzeba
bEdzie doplaci6 z budzetu r62nicE miqdzy taryfq zaprojektowanq przez zaklad a cenq
akceptowalnq przez Radp.

Radny Adam Czaior zapytal, czy w przypadku ustalenia cen przez sp6tkE Rada bqdzie
miatajak4s kontrolg, aby sprawdzi6, czy cena zostala ustalona rzetelnie, czy ukryto w tej
cenie straty z dziaLalnoSci sp6tki.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e Burmistrz weryfikuje taryfy
i przedstawia je na sesji, natomiast Rada podejmuje uchwalg w tej sprawie. Wnioski taryfowe
zawrerajq wszelkie potrzebne informacje. Koszty molna sprawdzai r6wnie2 na podstawie
sprawozdari. Nie bezpoSrednio Rada kontroluje, bo Burmistrunatakie ustawowe uprawnienia
i obowi4zek. Spos6b ustalenia pierwszych taryf reguluj4przepisy $ 24 austawy o zbiorowym
zaopatrzeniu w wodq i zbiorowym odprowadzaniu Sciek6w.

Radny Marek Zygan powiedzial, 2e od poczqtku kadencji zabiega o to, aby materialy
na sesjE radni otrzymywali wczeSniej. Wczoraj Burmistrz Piszczek mowil o tym, ze umowa
bEdzie dostgpna dopiero w pi4tek, 2e najpierw musimy przeprowadzii glosowanie nad
uchwalq. Dziwnym zrzqdzeniem losu ta umowa sp6lki jest dziS. O tym, ze sp6lka ma
powstawad wiadomo doSd dawno. Mo2na sig domy5lal, 2e projekt umowy wczeSniej byl
znany. Radny chcialby mie6 mo2liwoS6 porozmawiania, skonsultowania, wyrobienia sobie
zdania, a w tej chwili jest postawiony pod Scian4. Zaraz pewnie radni uslysz4 2e terminy
goni4 i trzeba podjai takq decyzjE. Radny chcialby mied wipcej czasu na to, aby nad tym
problemem siE zastanowi6 i zrobi6 to Swiadomie.

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e nieprawd4 jest to, co powiedzial radny
Zygan, i2 mowll., ze umowa sp6lki bpdzie dostgpna w pi4tek. Burmistrz m6wil o drugim
raporcie przejSciowym. Burmistrz Piszczek poprosil, aby zarzuty pod jego adresem byly
rzetelne. Burmistrz nigdy nie powiedzial, 2e projekt umowy sp6lki nie jest dostEpny. Jest
i dlatego radni dziS dostali. Na wczorajszym spotkaniu, nie maj4c odpowiedniej iloSci
egzemplarzy Burmistrz czytal zasadnicze elementy z umowy sp6lki, ktore bEdq rzutowaly na
taryfy, na wsp6lpracq migdzy gminami i na rolg Gminy Jgdrzej6w w tej sp6lce. Radni byli
informowam nabiezqco, na komisjach Burmistrz odpowiadal na pytania. JuZ w styczniu byla
sygnalizowana wiqkszoSd problem6w, przed kt6rymi Rada dzi5 staje.

Radny Jan Zigbihski zapytal, dlaczego wSr6d zadah do Funduszu Sp6jnoSci nie ma
zadan dotycz4cych Srodowiska wiejskiego i w jaki spos6b zostal wyliczony maj4tek zakladu.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e zgodnie z programem operacyjnym
,,infrastruktura i Srodowisko", tzn. z dokumentem, kt6ry funkcjonuje od kofica ubieglego
roku, inwestycje prowadzi sip na terenie aglomeracji. Aglomeracja Jqdrzej6w to przede



wszystkim miasto i tereny przylegle. Zostaly wycigte wszelkie projektowane zadania,
poniewaz to bgdzie rzutowalo na koszty. Zostaly zadania niezbgdne na terenie aglomeracji,
kt6re prqdzej czy p62niej trzeba bgdzie realizowal. Zasadniczym elementem jest
oczyszczalnia, kolektory - najbardziej kosztochlonne. Jest zasada,2e trzeba zrobic porzqdek
na terenie aglomeracji; ponad 90 Yo aglomeracji musi by6 skanalizowane. Te zapisy wynikaja
z dokument6w rz4dowych. Maj4tek Gminy Jgdrzej6w wynosi 51 902 574,58 zl. Jest
to wycena rynkowa. Aport wniesiony do sp6lki bgdzie liczony w cenach rynkowych - tak
m6wi prawo i nie ma innej moZliwoSci. WartoS6 ksiggowa jest niasza. skutkowaloby to
nizszymi cenami wody i 5ciek6w, poniewaz bylaby nizsza amortyzacja. Takiej mozliwoSci
jednak nie ma.

Radny Krzysztof Swietlik przypomnial sytuacjp, gdy w poprzedniej kadencji
podwyZszano cenQ wody o 23 grosze. Radny uwala, 2e trzeba zastanowii siQ nad
przyszlo(cr4. Spoleczeristwo wybieralo radnych i spoleczeristwo takiego ciE2aru nie
wyttzyma. Radny nie wyobraza sobie, Zeby tak drastycznie podniosly sig ceny wody. Gmina
SEdzisz6w jest promuj4c4 gmin4. Czemu nie bylo wsp6lriych posiedzeri Rad tych czterech
gmin?,.,Czy Rlda uchwali, czy bpdzie przeciwna, to stawki wejdq po 70 dniach. Radny
Swietlik poinformowal, 2e podczas wczorajszego spotkania zadal przedstawicielowi firmy
opracowuj4cej raport pytanie, czemu wszystko jest brane z gomej p6lki. Czemu nie mozna
wziqc tak, aby spoleczeristwo nie odczulo tego; czemu nie podnosi6 stopniowo? 4,33 to cena
netto. 600 000 woda, 700 000 Scieki, to jest I 300 000. Razy 1 zl to proszq sobie wyobrazii.
Trzeba uSwiadomi6 radnych. To jest najwaZniejsza uchwala podejmowana w tej kadencji.
Zadnych inwestycji nie bgdzie. Kto wymieni rury azbestowe w ZigaJu? Z czegi? Z jakiLh
pienigdzy? Proszg dzisiaj odpowiedziec.

Radny Grzegorz KuSmierz powiedzial, 2e pamigta problem podwy2ki cen wody.
Dop6ki byl inny burmistrz, to ceny wody kroczyly, czy radm m6wili tak, czy nie - jakoS
to wchodzilo. Ten Burmistrz doprowadzil do tego, 2e jest kontrola nad Zak[adem
Wodoci4g6w. Kto zapewni, ze jeSli powstanie sp6lka radni i Burmistrz bqd4 mie6 kontrolE?
Sp6lka wyhczy sobie ceng wody - co Rada moze wtedy zrobi6? Praktycznie nic. Jaka bpdzie
kontrola nad cenami ustalonymi przez zakad wodoci4g6w - sp6lkg. Mieszkaricy wsi
siq odlqcz4. Miasto sig nie odlqczy, bo musi miei wodE. WieS sig odl4czy. Zostanqtylko duZe
gospodarstwa, bo musz4 miei wodg badan4. Powstanie efekt domina - cena wody bgdzie
jeszcze wiEksza. Inwestycja pod nazw4 oczyszczalnia Sciek6w jest bardzo droga i tizeba
pozyskac du2e pieni4dze, ale kto wymyslil, ze musi to by6 pod k4tem sp6iki?

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzia\, 2e juz m6wil, jakie sq zasady wynikajqce
z ustawy. To sig nie zmienia bez wzglEdu na formg organizacyjn4. Taryfy weryfikuje
burmistrz i przedstawia radzie. System kontroli sig nie zmienia. Zgodnie z projektem umowy
sp6tki Gmina JEdrzej6w ma zagwarantowan4 rolg dominujqce w sp6lce -50 % + I udzial6w,
jezeli chodzi o walne zgromadzenie. Jest jeszcze rada nadzorcza, ktorq chcemy podda6
mocnej kontroli. Burmistrz nie wyobra2a sobie sytuacji, aby zaczynai wszystko od no*u
z oczyszczalni4. To jest pal4cy problem i radni s4 tego Swiadomi. Jeaeli chodzi o wnioski
taryfowe to jest prawda. Rola Rady i Burmistrza jest taka, 2e jezeli bEd4 wysokie ceny we
wniosku taryfowym, trzeba bgdzie obnizy(, taryfy i zapewnii dofinansowanie. Faktem jest, 2e
z mocy prawa taryfy wchodz4 po okreSlonym czasie.

Radna Maria Baranska powiedziala, 2e dzis Rada ma spadek po inwestycji zwanej
,,oczyszczalnia Sciek6w", kt6ra byta Zle wykonana, nierozliczona. Trzeba to sobie
uSwiadomid i powiedziec .vqYrafinie. Oczyszczalniamohe funkcjonowa(, do 2011 roku. p6aniej
czekajq nas kary. Jakiego rzgdu? W jakiej wysokoSci? Mo2e jeszcze chwila zastanowienia.
Moze ieszcze przemySlenie. Czy faktycznie te ceny musz4 tak drastycznie skoczyt? Czy
moZna pomalutku, krocz4co obciqZy(, mieszkaric6w tak4 podwy2k4 wody? Zeby to nie bylo



z dniem 1 stycznia, leez rozlohone w czasie, aby radni mogli z czystym sumieniem
zaglosowa6 za t4 sp6lk4 bo wiedz4 2e jest to potrzebne.

Burmistrz Marek Wolski przypomnial, ze padly zdaria, i2 spoleczefistwo rozliczy.
Spoleczeristwo rozliczy nie tylko z podwyhek, ale i z tego, czego nie zrobiliSmy. Burmistrz
nie wyobraza sobie sytuacji, kiedy zostawia ,,pasztet" nastppcom. Pozwolenie wodnoprawne
na oczyszczalnig Sciek6w konczy sig z dniem 30 wrzeSnia2}ll roku. Zmienily sig parametry
i oczyszczalniE nalezy dostosowa(,. Jeheli chodzi o kary, to dziennie bEdzie to okolo 1 500 zl.
I-atwo wyliczyc, 2e w jednym roku jest to blisko 600 000. To nie sq pewne kwoty kar.
Burmistrz uwa1a 2e nale2y podj46 decyzjg o utworzeniu sp6lki i zapewnil, ze bgdzie robil
wszystko, aby kontrolabyla rzetelna, i Zeby to robi6 progresywnie. Czy to siq uda? Burmistrz
nie umie w tym momencie odpowiedzie6.

Radna Janina Szreniawa przypomniala, 2e poprzednia rada zatwierdzlla prognozy
stawek wynikaj4ce z zakresu inwestycji. Bylo duZo wiqcej inwestycji niqteraz. Jak to jest
teraz policzone? ,,Amortyzacja - Panie Burmistrzu - bylo 0,57 obnizyl Pan na 0,42, i jeszcze
do tego powykre5lane. RobiliScie zdjgcia,przyjechal Pan Premier Gosiewski, nastawialiScie,
bo Szreniawowa byla zatym,2eby wodg podnieS6. Proszg Paristwa. Nie r6bmy sobie zart6w.
Mam gazety - proszg bardzo - gdzie pisali3cie, bo byly wybory, a teraz ludziom podnieS6,
zbudzetu zabrac pieni4dze? Nie r6bcie2 szopek na tej sesji. Pan Przewodniczqcy dobrze
pamiqta, bo byt w tej Radzie"

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e cala sprawa to 43 miliony zlotych dla
Gminy Jqdrzej6w. To s4konkretne pieniqdze. Tak naprawdE, je2eli Gmina Jgdrzej6w mialaby
wydad 43 miliony zlotych z wlasnego budzetu, to przez kilkana6cie lat budZet inwestycji
przeznaczony bylby tylko na sprawy wodno-Sciekowe. To nie jest tak, 2e my coS sobie
wymy3liliSmy, tylko krajowy program oczyszczania Sciek6w komunalnych daje nam czas do
kofca wrze6nia 2011 roku na uporz4dkowanie gospodarki wodno-Sciekowej na terenie gminy.
To s4 zobowiqzania wynikaj4ce migdzy innymi z Traktatu Europejskiego i z Dyrektyw
unijnych. Tutaj nie ma innego wyjScia. Drug4 sprawq sq parametry zwiqzkow fosforu i azotu
przy zrzucie z oczyszczalni. One musz4by6 spelnione. JeZeli chodzi o inwestycje, to zmienily
siE zasady w ramach Funduszu Sp6jnoSci. To nie se nasze wymysly. Jest coS takiego, jak
program operacyjny ,,infrastruktura i Srodowisko", gdzie jest mowa o aglomeracji. Jak
wygl4da aglomeracja Jgdrzej6w - Rada glosowala na jednej z sesji. Poza tym jest jeszcze
jedno kryterium: 120 przylqczonych mieszkaric6w na kilometr. Jezeli to nie jest spelnione
odcinek wypada. Inwestycja ma by6 efektywna. To s4 normy unijne, restrykcyjne, ale do
spelnienia. Dlatego nieefektywne odcinki trzeba bylo wykreSlii. Nie moze by6 pustych
przebieg6w na wodociryu czy kanalizacji. To nie s4 latwe decyfe, ale to jest 43 miliony
zlotych, z czego 60 - 70 o% to kwota dofinansowania.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny powiedzial, 2e pamigta, co w poprzedniej
kadencji Rada glosowala i jakie materialy otrzymywala. Jeheli Pani Radna bylaby uprzejma
spojrze6, jakie byly prognozowane ceny wody.... Proszp m6wii, co poprzednia Rada
glosowala i nad czym siE zastanawiala, a nie tylko o czyms wyrwanym z kontekstu,
bo wszyscy wiedzieli, ze inwestycje s4 potrzebne, nawet jezeli zaklad bgdzie funkcjonowal
w formie zakladu budzetowego znaliSmy ceny wody: byl to krocz4cy wzrost cen wody,
dlatego, ze zaklad trzeba bylo dofinansowad. DziS jest moZliwoSd zdobycia realnych
pieniEdzy ze 2rodel zewnEtrznych.

Radny Marek Zygan przeprosil Burmistrza, powiedzial, ze tak to uslyszal i nie jest
jego intencj qobraZa(, kogokolwiek. Meritum sprawy to s4 materialy. Informacji byto za malo,
a problem jest wazny i dotyczy Gminy na wiele, wiele lat.

Burmistrz Marcin Piszczek zwrocil uwagp, 2e dzisiejsza dyskusja jest na temat sp6lki,
to jeszcze nie sq taryfy. Burmistrz zadeklarowal, 2e jezeli bgdzie kwestia ustalania taryf



bqdzie nastgpne spotkanie. Taryfy na 14 dni przed powstaniem nowej spolki powinny by6.
Jeheli Rada podejmie decyzje o utworzeniu sp6lki, bEdq przygotowywane nastEpne sprawy
i nastEpne dyskusje.

Radny Adam Czajor powiedzial,2e radni zdajqsobie sprawp z powagi problemu oraz
ztego,2eme mog4chowa6 glowy wpiasek i wstrzymywad sig od glosu. Trzebapodj46 jak4S
decyzjE. Jeheh radni podejm4 decyzjg na tak, bgdzie to na pewno decyzja Swiadoma, z tym,
2e nigdy nie zgodz4 siq na drastyczne podwyZki cen wody. To bud2et bEdzie cierpial i nie
bgdzie innych inwestycji. Moze by6 stopniowe dochodzenie. Proponowane ceny wody
to przymrarki z g6rnej p6lki. Jest jeszcze jedna wazta sprawa: sp6lki jeszcze nie ma,
podwyZek wody jeszcze nie ma, a ju2 jest mowa, 2e szykuje sig stolki dla rady nadzorczej.
Radny chcialby, aby w umowie sp6lki, a p62niej w statucie sp6lki, znalazl sig zapis m6wi4cy
o maksymalnym wynagrodzeniu czlonk6w rady nadzorczej w por6wnaniu do Sredniej
krajowej - to dla uspokojenia opinii publicznej.

Radna Urszula Kruk zapytala, co sig stanie, jezeli dziS Rada nie podejmie decyzji
o tym, zeby powstala sp6lka, a zostanie zahJad budzetowy - jakie bpd4 tego konsekwencje
i jakie bEd4 ceny wody?

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e czynnikiem cenotw6rczym jest podatek
od nieruchomoSci i amortyzacja zgodnie z prawem te dwie rzeczy powinny byi
kalkulowane w pelnej wysokoSci przez sp6tkq. Jezeli sp6lka nie zostanie powolana mozna siE
pohegnac z piemgdzmi z Funduszu Sp6jnoSci. Na listach indykatywnych i w dokumentach
kluczowych jesteSmy brani pod uwagQ jako mipdzygminna sp6lka i ona bEdzie beneficjentem.
JeLeh chodzi o inne konsekwencje, trzeba siQ liczy(, z odpowiedzialnoSciq z tytulu
wydatkowanych Srodk6w na dokumentacjg. DostaliSmy po?yczkg z Wojew6dzkiego
Funduszu Ochrony Srodowiska na opracowanie dokumentacji, w wiEkszoSci umarzaliE
na pewno bpd4 to konsekwencjg finansowe, kt6re spadnq na GminE Jgdrzej6w. Nie wiadomo,
jak inne gminy do tego podejd4. Rada w styczniu podejmowa\a zobowiqzania nakladaj4c
obowi4zek przygotowania dalszego procesu inwestycyjnego projekt6w. To pytanie
do pozostalych gmin: jakie konsekwencje w stosunku do naszej gminy bqd4 chciaty
wyci4gai. Ponadto odpowiedzialnoS6 z tSttu\u niewykonanych zadan, przede wszystkim
odpowiedzialnoS6, jaka spadnie na Rade w zwiqzku z oczyszczalni4. Trzeba bEdzie liczyd siE
z wydatkowaniem Srodk6w z budzetu. Teraz zasady obowiqzuj4ce w Funduszu Sp6jnoSci
obowi4zujq w kazdym 2rodle finansowania funduszy europejskich. Amortyzacja, beneficjent,
sp6lka, VAT, to wszystko jest takie samo. Nawet jezeli przenosilibySmy projekt z Funduszu
Sp6jnoSci do marszalka, s4 obawy, ze tych pieniEdzy nie dostaniemy z RPO, poniewaZ
wartoSi projektu jest tak wysoka, 2e zabralibySmy bardzo duZq czgflc. Marszalek stan4l
na stanowisku,2e te pieni4dze sqza wysokie i nie ma mo2liwoSci, zebySmy przeszli do RPO.
Trzeba siE r6wnie2 liczy(, z zasadq,,zanieczyszczajqcy p\aci".

Radny Jan Zipbihski zwr6cil uwagp, 2e wiEkszoSd os6b m6wi: ,,bQdq wyzsze ceny
wody i Sciekow - dofinansujemy zbudzetu". Radny pyta, czy nas na to sta6, kiedy obecnie na
podstawowe zadania,jak budowa dr6g gminnych czy powiatowych wydatki zbudzetu gminy
s4na takim poziomie jak w gminach, kt6re maj4budzety na poziomie 12 milion6w.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e taka bgdzie rola Burmistrza, aby
przygotowad projekt budZetu pod tym k4tem. Oczyszczalnia to jest rzecz, zkt6rq korzystaj4
wszyscy podpiEci do kanalizacji. PrEdzej czy pS2niej ten problem stanie przed Rad4.
Wyliczenia sq na podstawie dokumentacji sprzed 4lat, a w Polsce s4 galopuj4ce ceny i trzeba
je dostosowywai do reali6w, st4d wyliczenia rosn4 ale rosnq teL zarobki mieszkaric6w -
przynajmniej Srednio.

Burmistrz SEdziszowa Waclaw Szarek: RzeczywiScie jest to bardzo trudne wyzwanie,
przed kt6rym stangliSmy wszyscy jako cztery gminy. Trzy gminy juz w 2002 roku 12 grudnia



podpisaly wstgpne porozumienie, heby wejS6 w Fundusz Sp6jnoSci. Przepisy byly dwu-,
trzykrotnie prostsze, wydawalo sig wszystko do przyjpcia, do rcalizacji. ByliSmy przez wiele
instl'tucji do tego sklaniani, namawiani,Zeby sip na zastanawiad, tylko ten projekt realizowa6.
W 2003 roku podpisaliSmy porozumienie komunalne - wtedy praktycznie bylo gwarantowane
85 % dofinansowania. W przypadku Jqdrzejowa wykonywane w 2004 analizy cen Sciek6w
i wody praktycznie sig nie r62ni4 natomiast w przypadku Gminy SEdzisz6w analizy byly
polowg mniejsze niz obecne wyliczenia. JeZeli chodzi o Gminq Jgdrzej6w to ze wzglpdu na
wielkoSd projektu wipkszoS6 Srodk6w bylo by zabrane ze ZPO Wojew6dztwa
Swiqtokrzyskiego poprzednim rozdaniu i ten projekt nie przeszedl. ByliSmy poproszeni
na wsp6lne spotkanie do Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska, do Urzgdu
Marszalkowskiego, Zeby razem to wszystko realizowa6 jako cztery gminy. Wyrazili5my na to
zgodg zatrzymqqc skladanie przez nas wniosku do Funduszu SpojnoSci. Pewnie wtedy
byloby latwiej, chocia2 nie Zalujemy, bo jak jest wsp6lpraca, zgoda, partnerstwo,
to w perspektywie czasu wszystkim to wyjdzie na zdrowie. MySlg, ze gdyby projekt czterech
gmin byt realizowany z dzialania 1.2. kt6re obowiqzywato do 29 puldziernika 2006 roku,
bytoby proSciej to wszystko zrealizowai. Ale na zmianE przepis6w my nie mamy Zadnego
wplywu, chocia? walczyliSmy ju2 w cztery gminy bardzo dlugo, aby to realizowai jako grupE
projekt6w indywidualnych. Prawodawcy odeszli jednak od tego i pozostawili tylko dzialania
7.1. czyli te wielkie projekty infrastrukturalne. Od listopada2006 roku bylo dziesi4tki spotkari
organizowanych przez nas, jako organy wykonawcze, dziesi4tki wyjazd6w
do wojew6dzkiego funduszu, dziesi4tki wyjazd6w do poszczeg6lnych ministerstw. Wtedy
paleczkg przej$ JEdrzej6w jako ten, kt6ry przekracza 15 000 RLM, a taki jest warunek
ijedyna moZliwoSi realizacji tego wsp6lnego projektu. JeSli wchodzi w to JEdrzej6w,
to realizujemy wszyscy, jeLeli JEdrzej6w nie wchodzi, to nie realizuje nikt - takie sq zapisy
programu operacyjnego. Na dzien dzisiejszy trudno komukolwiek jednoznacznie okreSli{,
jakie bEd4 stawki wody i Sciek6w. Wszyscy mo2emy zadeklarowal, ze jesli to wszystko
zostanie zaakceptowane przez Rady bgdziemy tak4 politykq prowadzid, Zeby byt jak
najmniejszy skutek uboczny dla naszych mieszkaric6w. Przedstawione stawki, to s4 stawki
docelowe, kt6re bgd4 w 2014 roku. Naszym zadaniem, zadaniem nowej sp6lki, rady
nadzorczei - czyli przedstawicieli samorzqd6w, bgdzie takie ksztaltowanie cen, Zeby byly
zgodne z prawem i jednoczeSnie na moZliwie nalnrlszym poziomie. Jednak nie ominie siE
przepis6w prawa: nie ominie sig amortyzacji, podatku od nieruchomoSci. Koszty jednostki
realizujqcej projekt bEd4 dop6ki sig nie zrealizuje i te koszty odejdq. Sp6lka nie bpdzie
powolana po to, zeby ktoS na tym bil kokosy, tylko po to, 2eby zrealizowac konkretne
zadanie, bo nie ma innej mo2liwoSci. Nawet jak bEda bo b9d4 musialy byi jakieS doplaty,
to po to, zeby sp6lka mogla funkcjonowac na minimum koszt6w, a jeaeli zostan4 pieni4dze,
to po to, Zeby przeznaczad na inne inwestycje. To juz nie bpdzie gmina z wlasnego budzetu
wyklada6, tak jak w tej chwili, tylko to bEdzie z pienipdzy, kt6re trafi4 w formie doplat.
Wedlug wskazaf rudy nadzorczej i wsp6lwla5cicieli sp6lki, czyli rad poszczeg6lnych gmin
spolka bgdzie te zadania realizowac. Na przykladzie podatk6w mozna powiedzie6 , 2e ludzie
nie rozliczaj4 z wysoko6ci podatk6w, tylko ztego, co za te podatki jest robione. Jak wida6,
ze wartoS6 jest ci4gle pomnalana. to ludzie s4zadowoleni i nie narzekajq. Jak sqjakieS klqski,
to trzeba umorzyi i trzeba pom6c. W regionalnym programie operacyjnym w osi 4,
na infrastrukturE i ochrong Srodowiska, na kt6re czeka 102 gminy 13 powiat6w plus miasto
Kielce, jest w sumie 43 miliony euro. Nasz projekt wziflby 30 % przy zakLadanym
dofinansowaniu 60 Yo. Jest to nierealne. Obaw mamy dziesi4tki razy wigcej, niz Pafstwo,
bo bezpoSrednio na organy wykonawcze spadnie cala odpowiedzialnoS6. Kiery mialo by6
to realizowane jako grupa projekt6w indywidualnych Gmina Sgdzisz6w podjgla uchwalg
o utworzeniu sp6lki prawa handlowego, zostaly zatwrcrdzone wstEpne taryfy. Jezeli Rada



Miejska w JEdrzejowie podejmie uchwalg pozostale gminy bgd4 nad tym pracowai - nie da
siQ zmienii kolejnoSci. BedE gor4co przekonywal swoich radnych, 2e my dzialamy
dlaprzyszloSci. Celem dzialania musi byi to, Zeby minimalizowad koszty ludzkie, jednak
ekonomii sig nie ominie. Teraz siE nie da,,wpompowa6" sztucznych koszt6w w jak4kolwiek
dzialalnoSi. Naszym zadaniemjest dobrze to pouklada6. Nikt nie jest w stanie jednoznacznie
okreSlid, jak to bgdzie ostatecznie, jednak wstrzymywanie czego6, to jak wyskakiwanie
z pospiesznego poci4gu: on jedzie, a my zostajemy. OczywiScie jakoS to bpdzie, ale wcze5niej
czy polniej bEdziemy musieli do tego podejSc. Zal tych pieniEdzy, bo to jest okolo 52 mln zl.
Jak45 czgSc z tego bgdzie mial Wodzislaw, o wiele mniejszq czglc Slupia, JEdrzej6w okolo 25
- 28 mln, SEdzisz6w okolo 18 mln. Ile by trzeba skladai pienigdzy, Leby takq kwotq
pozyskad, gdyby tego dofinansowania nie bylo?

Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny o godzinie l1s5 oglosil przerwQ trwajqc4
do  godz iny  l 2 l s .

Radny Grzegorz KuSmierz zapytal, czy tych pienigdzy nie moze przejq(, zwiqzek
gmin, w6wczas Burmistrz bEdzie mial kontrolE. Radny boi siQ braku kontroli przez
Burmistrz6w. Powola sig organ, kt6ry jest samodzielny i Burmistrznie bgdzie mial kontroli.

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e zwiqzek mipdzygminny ma swoje walne
zgromadzenie, reprezentowal bEdzie albo Burmistrz, albo lrJol przez niego upowa2niony,
bEdzie mial swoje organy, zarzqd, komisjg rewizyjn4 czyli podobna struktura jak w sp6lce.
Ustawa o samorz4dzie gminnym jasno okre6la jak to wygl4da. R62nica, jaka jest to kwestia
VAT: sp6lka ma moZliwoSi odzyskania VAT-u, a zwiqzek miEdzygminny bEdzie mial z tym
problem. VAT moze by6 kosztem kwalifikowanym, ale wcale nie musi tzn. moae byc
zwr6cony przez fundusz, ale wcale tak nie musi by6. MoZe byd uznany za koszt
niekwalifrkowany, a to podroZy inwestycjE i wplynie na ceny. JeSli chodzi o nadzor
wlaScicielski to organy s4 takie same, czy to bqdzie sp6lka komunalna, czy zwiqzek
miqdzygminny.

Radny Grzegorz KuSmierz zapylal, kto bqdzie wybieral zarzqd i czy w trakcie trwania
kadencji radni bgd4mogli tenzarzqd odwola6.

Burmistrz w odpowiedzi zapytal, czy rada mo2e odwolad kierownika zakladu. Nie.
W umowie sp6lki jest zapisane, 2e zarzqd jest jednoosobowy wybierany przez radq
nadzorcz4 ale tylko i wylqcznie spoSr6d kandydat6w przedstawionych przez Gminq
Jqdrzej6w. Umowa sp6lki okreSla r6wniez przeslanki, kt6re muszq zajsc, 2eby w trakcie
trwania kadencji zarzqdu doszlo do odwolania prezesa zarzqdu.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny zapytal, czy burmistrzowie orientowali siE jak
funkcjonujq sp6lki wodoci4gowo - kanalizacyjne w innych gminach na terenie naszego kraju.

Burmistrz SEdziszowa Waclaw Szarek odpowiedzial, 2e Wojew6dztwo
Swigtokrzyskie jest jednym z nielicznych wojew6 dztw, gdiie proces przeksztalceri jednostek
budzetowych w sp6lki praw handlowego jest na samym kofrcu. WiEkszoS6 to jednostki prawa
handlowego, dla lepszego funkcjonowania. Maj4 wigksze moZliwoSci kredytowe i o wiele
wiqksze mo2liwoSci ruch6w prawnych. Wedlug naszego rozeznania sp6lki funkcjonuj4
znakomicie: inwestuj4 nie ma problem6w spolecznych. To jest tylko przeksztalcenie zakladu
budzetowego w sp6lkE komunaln4 gdzie udzialowcami s4 gminy. To jest mo2liwoSd
prawidlowego prowadzenia tego organizmu, o wiele lepszego niL zaklad budZetowy.
W Sqdziszowie z cieplem byly potyczki przez l l lat. Od chwili utworzenia sp6lki prawa
handlowego z maj4tku gminy, gdzie gmina jest mniejszoSciowym udzialowcem,
a wigkszoSciowym jest Sefako,mohna spai spokojnie. S4wigksze probleffiy, zkt6rymi trzeba
bEdzie sobie poradzic na przyklad ceny wody i Sciek6w. Nie trzeba podnosii problemu,



2e sp6lka mohe byc czymS zlym, niedobrym. Cala Europa na tym funkcjonuje i wigkszoSd
zakladow w Polsce. Burmistrz nie spotkal sig wSr6d zal<\adow, w kt6rych by\, zeby
to funkcjonowalo 2le. To bEdzie nasza sp6lka komunalna, a JEdrzej6w, kt6ry ma zapewniony
wiEkszoSciowy udzial nie powinien mied Zadnych w4tpliwo6ci, bo bgdzie tak, jak JEdrzej6w
bgdzie chcial. Wszelkie racjonalne, m4dre, zmierzajqce w kierunku dobrego funkcjonowania
sugestie musze byc przez Burmistrza podjgte i zrealizowane.

Radny Jan ZiEbifrski przypomnial, ze okolo 2lata temu kierownik zakladu r6wnie2 byl
orEdownikiem utworzenia sp6lki. Padaly te same argumenty, kt6re wyglosil burmistrz Szarek.
Pan Burmistrz byL przeciwny i wielu z radnych r6wnie2 bylo przeciwnych. O funduszu
sp6jnoSci bylo wiadomo, o VAT bylo wiadomo. Radny py.ta, co sig zdarzylo w ci4gu tych
dw6ch lat, 2e Pan Burmistrz jest orEdownikiem utworzenia sp6lki, poza tym, 2e Pan
Kierownik Lato zostal odwolany.

Burmistrz Marek Wolski zapral, jako kto byl przeciwny utworzenia sp6lki, jako
Burmistrz?

Radny Jan Zigbihski odpowiedzial, 2e by( mohe'nie jako burmistrz, ale jako lider
opcji politycznej.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e nigdy w tym wzglEdzie siQ nie
wypowiadal, natomiast nie mial wiedzy, aby m6c publicznie dyskutowad. Burmistrz dodal,
Zenie jest to latwa decyzja, jednak ludzie rozhczajqz tego, co zrobione. Stawki wody
bEdziemy niwelowa6, aby byly jak najbardziej korzystne dla spoleczeristwa. W tym
momencie, gdy Gmina poniosla tyle koszt6w, gdy jest to tak zaawansowane, wycofywanie
siE jest nieracjonalne.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny odczytal projekt uchwaly w sprawie likwidacji
zakladu budzetowego pod nazwq Zaldad Wodoci4g6w i Kanalizacji w Jqdrzejowie celem
zawiqzania sp6tki z ograniczon4 odpowiedzialnoSci4 a nastppnie poddal jq pod glosowanie:

Przeciw - 9
Wstrzymalo siE - 2

Rada Miejska w Jpdrzejowie nie podjpla uchwaly w sprawie likwidacji zakladu
bud2etowego pod nazwq Zal<lad Wodoci4g6w i Kanalizacji w Jgdrzejowie celem
zaw i4zania s p t6 lki z o gr aniczon 4 o d p ow iedzialno 5 ci4.

Ad .9 .
Przewodnicz1cy Rady AndrzejHatny odczT4al uzasadnienie do projektu uchwaly.
Radny Waclaw KEdra, w zwiqzku z tym, 2e to juZ druga wieS, dla kt6rej Rada

przyjmuje ten program, a inicjatywa wyplywa od mieszkaflc6w, zapytal, co kieruje
mieszkaricami.

Radny Jan ZiEbifrski wyjaSnrl, 2e tak niewiele jest mo2liwoSci pozyskania pieniEdzy
dla Srodowiska wiejskiego,2e nawet nie ma o czym dyskutowai.

WiEcej uwag nie zgloszono.
P rz e wo dni czqcy Rady Andr zej Hatny o dczy tal proj ekt uc hwaly.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w JEdrzejowie powzigla uchwalE nr XVIIV1l5l07 w sprawie przyjEcia

Planu Rozwoju Wsi Prz4slaw, nastEpujqc4 iloSci4 glos6w:
-  1 8

Przeciw - 0
Wstrzymalo siE - 0
/Uchwala nr XVIVl15107 w za\qczeniu do protokolu/.

Za

Za

1 0



Ad. 10.
Przewodniczqcy Rady AndrzejHatny odczytal uzasadnienie do projektu uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny odczytal projekt uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jpdrzejowie powziEla uchwalE nr XVIIVI16107 w sprawie udzielenia

dotacji zbudzetu Gminy JEdrzej6w dla Rzymskokatolickiej Parafii.Sw. Trojcy w Jgdrzejowie
z przeznaczeniem na zadanie pn. ,,Malowanie elewacji KoSciola Sw. Tr6jcy w Jgdrzejowie
z czqSciow4 wymianq tynk6w oraz czyszczeniem, uzupelnieniem i hydrofobizacj4 okladzin
kamiennych elewacj i", nastppuj 4c4 iloSci4 glos6w :
Za
Przeciw
Wstrzymalo sig
/Uchwala nr XVIV\16107 w

20
0
0

zalqczeniu do protokolu/.

Ad.  11.
Przewodniczqcy Rady AndrzejHatny odczyta\ uzasadnienie do projektu uchwaly.
Burmistrz Marek Wolski zglosil autopoprawki do projektu uchwaly:

Radny Tadeusz Lesiakowski powiedzial, ze wobec autopoprawki ta uchwala
praktycznie zostala calkowicie przerobiona i odnoszenie sig do tych zmianjest niepotrzebne.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny powiedzial , 2e nie bardzo rozumie jak traktowai
wypowiedz i zapytal, czy radny Lesiakowski zglasza jakiS wniosek.

Radny Tadeusz Lesiakowski odpowie dzial, 2e autopoprawka spowodow ala zmranq
sensu tej uchwaly; to tak, jakby Rada teraz rozpatrywala calkowicie inn4 uchwalq.

Przewodniczqcy Rady zapytal, czy w zwiqzkuztym Pan Radny zglasza jakiS wniosek.
Radny Tadeusz Lesiakowski powiedzial, ze zglasza wniosek o odrzucenie projektu

uchwaly w caloSci.
Radny Pawel Blaszkiewicz powiedzial, ze analizt44c treS6 zapis6w tej uchwaly

i analizuj4c podstawy prawne stwierdzil, 2e Rada Miejska nie ma obowi4zku powierzai Panu
Burmistrzowi dysponowania mieniem komunalnym na okres powy2ej trzech lat. Radny nie
znajduje uzasadnienia, aby upowa2ni6 Pana Burmistrza do podejmowania decyzjibezwiedzy
i zgody Rady. Radny Pawel Blaszkiewicz w imieniu klubu radnych Bloku Samorz4dowego
oSwiadczyl, 2e bgd4 glosowa6 przeciwko tej uchwale.

Wiqcej uwag nie zgloszono.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny odczytal projekt uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w JEdrzejowie powziqla uchwalq nr XVIIVl17107 w sprawie zasad

nabycia, zbycia i obci4Zenia nieruchomoSci Gminy Jgdrzej6w oraz ich vydzierZawiania lub
najmu na okres dlulszy ni? trzy lata, nastEpujqcq iloSciq glos6w:

- 1 0
Przeciw - 8
Wstrzymalo siE - 2
/Uchwala nr XVII/I17107 w zalqczeniu do protokolu/.

Ad. 12.
l. Radny Pawel Olszak poinformowal, ze w ostatnim okresie pojawila siE moZliwoS6

przyst4pienia do programu umozliwiaj4cego pozyskiwanie Srodkow Unii Europejskiej
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2.

na tworzenie i rozw6j mikroprzedsigbiorstw, odnowg i rozw6j wsi, jak r6wnie2
na dzialalnoSd nierolniczq. Ze Srodk6w tych mogliby korzystad mieszkafrcy naszej
gminy: przedsigbiorcy, rolnicy, osoby prowadz4ce dzialalnos6 gospodarcz4. Aby
moZna bylo siggai po te Srodki niezbqdne jest powolanie stowaruyszenia. Z tak4
inicjatyw4 wyszedl Starosta Jpdrzejowski Pan Edmund Kaczmarek. W tym celu
Starosta wystqpil pismem z2I sierpnia do wszystkich w6jt6w i burmistrz6w z proSb4
o wytypowanie przedstawicieli trzech sektor6w: publicznego - samorz4d gminy,
gospodarczego * przedsigbiorcy i spolecznego - oSP, KGw, organizacje spoleczne,
kluby sportowe. Nastgpnie zorganizowane zostalo spotkanie robocze, na kt6rym
eksperci zUrzpdu Marszalkowskiego przedstawiali zaloLenia programu. W spotkaniu
tym wzigli udzial przedstawiciele wszystkich gmin za wyjqtkiem Jgdrzejowa.
Nie wiadomo czemu Burmistrz nikogo nie delegowal. Nastgpnie w pi5mie z 30
sierpnia Pan Starosta przeslal Pani Burmistrzowi projekty uchwaly, ponawiaj4c
jednoczeSnie proSbg o zgloszenie przedstawicieli i przedstawienie propozycji do 30
wrzeSnia. Radny pyta, dlaczego Burmistrz nie podj4l 2adnych dzia\an w tym kierunku
i dlaczego nie przedstawil tej sprawy radnym. Pan Olszak nadmienii, Z pozostale
gminy przyst4pily do programu podejmujqc stosowna uchwaly. Rada Powiatu bgdzie
w tej sprawie podejmowala uchwalg na sesji 24 pu2dziernika. Skoro zaprzepasz{:zamy
tak4 szansg, to jak Burmistrz widzi rozw6j lokalnej przedsigbiorczoSci i ulatwienie
Zyciamreszkat'rcom zamykajqc im drogg do siggania po pieni4dze unijne.
Radny Pawel Olszak przypomnial,2e w zglaszanych interpelacjach podnosil, izbrak
jest ze strony Burmistrza nadzoru i koordynacji dzialan podleglych jednostek
i wydzialow UrzEdu. Odnosz4c siq do znajdqqcych sig na terenie gminy oSrodk6w
zdrowra i koniecznoSci dostosowania ich do wlaSciwych wymog6w do korica 2008
roku, radny przypomnial, 2e w toku pracy Komisji Rewizyjnej na pocz4tku kadencji
kilkakrotnie podnosil, 2e oSrodek zdrowia w Rakowie nie spelnia wymog6w i prosil
o udzielenie informacji jak wygl4da sytuacja w tym i innych oSrodkach zdrowia oraz
co zamierza Burmistrz zrobi(,. Wnioski pozostawaly bez odpowiedzi. Na sesji 26
kwietnia Pan Olszak upomnial sig o tg sprawQ po raz kolejny. Wniosek poparli radni
ztamtego okrggu: Pan KEdra, Adamczyk, Adamus. Pismem z B maja Burmistrz
udzielil Lakonicznej odpowiedzi, przekazuj4c jednoczesnie kopiE pisma 6wczesnego
kierownika Pana Marka Boguslawskiego. W piSmie tym Pan Marek Boguslawski
informuje, 2e jest w trakcie opracowywania kosztorys6w dotycz4cych koniecznych do
wykonania rob6t. DziS okazuje siq, 2e to, co napisal pan Boguslawski nie bylo
prawd4 bo gdzie s4 te kosztorysy? Jaka jest wartoSd rob6t, skoro obecnie zlecil
Burmistrz Wydzialowi Inwestycji zajEcie siE t4 sprawe i znalezienie osoby, aby
opracowala te kosztorysy. ,,Dok4d bEdziemy mamieni nieprawdziwymi informacjami?
Jak to sig dzieje, ze gminy Slupia, Sobk6w, oksa, Imielno, umialy podjE6 dzialania
w sprawie dostosowania oSrodk6w, zal w Jgdrzejowie czekalo sip do samego kofca
i obecnie zmuszeni bqdziemy w poSpiechu szukad pienigdzy i dostosowywad obiekty".
Radny Pawel Olszak przypomnial, 2e na sesji 25 stycznia skladal interpelacjq
w sprawie dokonania przegl4du park6w miejskich. Pismem z 5 lutego otrzymal
odpowiedZ, 2e przegl4d dokonany zostanie wiosn4 i oczywiScie siq nie odbyt. Radny
ponowil interpelacjp 28 czerwca. W sierpniu dostawione zostaly 2lawki w parku - sq
4 obecnie, ale nadal strasz4uschnigte drzewa,chaszczeprzy alejkach. Sprawa tabyla
zglaszana w odpowiednich wy dzialach.
Radny Pawel Olszak poinformowal, Ze pismem z 13 lipca Pan Burmistrz udzielil
odpowiedzi,2e organizacjp pracy ocenia pozytywnie i nie stwierdza, aby niewlaSciwy
byl przeplyw informacji miEdzy wydzialami. Radny nie moze sip z tym zgodzic
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i w najbliZszym czasie postara sig przedstawi6 kilka dowod6w na poparcie swojego
stanowiska, a dzif poruszy sprawy bardzo banalne, ale r6wnie? Swiadczqce o pracy
i wizerunku Urzpdu. Na trzecim piEtrze na korytarzu znalduje siE gablota, w kt6rej
wisi ogloszenie - zaproszenie z lipca 2004 roku na spotkanie we wrzeSniu 2004 roku
w sprawie kursu. Bylo to zglaszane pracownikom, ale nie zostalo zdjgte. Drzwi
wejSciowe do Urzgdu maj4 zepsuty zamek - klamka sig ,,chlebocze". Radny zglaszal
tQ sprawQ dwukrotnie w punkcie informacyjnym, ale nikogo w Urzgdzie to nie
obchodzi. Niezrgcznie jest zglaszac takie drobnostki na sesji, ale takie rzeczy Swiadcz4
o wizerunku Urzqdu. Radnego dziwi, ze pracownicy nie utozsamiaj4 siq z Urzqdem.
Radny Pawel Olszak powiedzial, 2e nastgpna interpelacja dotyczy koordynacji pracy
miEdzy wydzialami, zwlaszcza; Zagospodarowania Przestrzennego, Inwestycji,
Geodezji, dotyczy planowania inwestycji w og6le i calego spojrzenia na sprawQ.
Radny poinformowal, 2e niedawno mieszkat'rcy ul. Sqdka i DEbowej uzyskali
pozwolenia na budowg na podstawie warunk6w wydanych przez Pana Burmistrza.
Mieli warunki, ze maj4 sip podlqczyl, do kanalizacji i do wody; wybudowa6 pewien
odcinek o dlugoSci 300 metr6w. OczywiScie bylo to dla nich zbyt duZym obci4zeniem
i wystqpili do Burmistrza o zmianE decyzji i wyraZenie zgody na budowE szamb
i studni. Zgodg tak4 uzyskali i obecnie wybudowali te urzqdzenia. Okazuje siE,
2e w przyszlym roku przewrdziany tam jest wodoci4g i wiadomo, 2e ci ludzie siE nie
przylqczq skoro zainwestowali w te urzqdzenia. Trzeba na to planowanie spojrze6
inaczej.
Radny Adam Czajor poinformowal, ze ta ostatnim wyjazdowym posiedzeniu Komisja
Gospodarki Komunalnej i Porz4dku Publicznego ogl4dala budynek po zlikwidowanej
szkole podstawowej w miejscowoSci Chorzewa znajduj4cy sig w zasobach Gminy.
S4tam dwa zasiedlone lokale socjalne, ale w tym budynku po adaptacji mozna
uzyskai jeszcze cztery lokale. W naszej gminie brakuje lokali nawet na wysiedlanie
po wyrokach s4dowych. Potrzebne se na to Srodki finansowe. Radnemu wiadomo,
2e istnieje fundusz doplat - jest to rz4dowy program wspierania lokali socjalnych.
Wydatki z tego funduszu koordynuje Bank Gospodarstwa Krajowego. Kwestig
tg reguluje ustawa z 8 grudnia 2000 roku o finansowym wsparciu lokali socjalnych.
Radny pyta, czy nasza Gmina korzysta z tego funduszu. Jeheli nie, to dlaczego
nie podjgto starari o pozyskanie Srodk6w ztego Lr5dla.
Radny Adam Czajor powiedzial, 2e borykamy siE z problemem oczyszczalni Sciek6w
- jest to gl6wnym powodem wysokoSci cen Sciek6w i wody; jest to najgl6wniejszy
pow6d, dla kt6rego musimy tak gwaltownie siqgad po Srodki zewnqtrzne. Tymczasem
wiadomo, 2e inwestycja pod nazwq,,Oczyszczalnia Sciek6w" sama w sobie ma coS
z ,,szamba". Przy jej realizacji nastqpilo wiele nieprawidlowoSci i niejasnych sytuacji.
Rada obecnej kadencji musi ponaprawiad blgdy wczeSniej popelnione i podejmowai
niepopularne decyzje w celu naprawy istniej4cego stanu rzeczy. Konieczne bgdzie
budowanie nowej oczyszczalni, a to sq ogromne pieniqdze. Radny pyta, co dotychczas
zrobiono w tym celu, czy wskazano winnych w celu poci4gnigcia ich
do odpowiedzialno5ci. Radny dodal, ze jego interpelacja nie wynika z chgci zemsty
leczrozliczenia winnych, po to, by stalo sig to ostrzezeniem na przyszloSc.
Radny Adam Czajor przypomnial, 2e byl przeciwny odbiorowi ostatnich inwestycji,
aw szczeg6lnoSci ulicy dr. Kwarty. Wnioski i uwagi co do wykonawstwa i nadzoru
nie byty pieniactwem. DziS - niecaly miesi4c po odbiorze tych inwestycji, okazuje siE,
2e rudny mial racjg. Pozapadaly siE studzienki kanalizacyjne w jezdni ul. dr. Kwarty.
Radny pyta, co Burmistrz zamierza zrobic w tej kwestii, aby usterki zostaly usunigte,
a podobne sytuacje w przyszloSci nie mialy miejsca oraz czy Burmistrz wskaze
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winnych, ktorzy powinni ponieSd kary, chodby administracyjne - upomnienia czy
nagany. Taki stan nie moZe by6. Radni wykt6cajq sig o jakieS niewiellie Srodki, aby
zreahzowa6 kawalek chodnika czy jezdni, tymczasem ... . To jest bol4czka calegl
Jgdrzejowa. Mo2na zapytal mieszkaric6w ul. 11 Listopada. Nawet
w nowobudowanych jezdniach studzienki nie s4 ustawione r6wnolegle do jezdni.
Taniej jest, jezeli nadz6r biezqcy dziala na bie2qco. Nie trzeba potem poprawia6
i latac.

9. Radna Maria Barariska przypomniala,2e Burmistrz mial byi na rozmowach w sprawie
ptzejgcia teren6w zalewu. Radna chcialaby sig dowiedziec, jakie s4 efekty tych
rozm6w.

10. Radna Maria Barariska powiedziala, 2e 3l sierpnia do Urzgdu Miejskiego wplynplo
pismo od wlaScicieli gara2y przy ul. Reymonta. Dotychczas nie otrzymali^zadnej
odpowiedzi na to pismo. WlaSciciele prosze o utwardzenie drogi dojazdowej
do gara2y. Podczas prac kanalizacyjnych zniszczono to, co wlaSciciele zrobii
w zwi4zku z czym zwracai4siE o utwardzenie terenu przed zim4.

ll. Radny Waclaw Kgdra przypomnial,2e podczas ostatniej nadzv,ryczajnej sesji padlo
ze strony Burmistrz6w jednoznaczne stwierdzenie, 2e w tej chwili nie widz4
mo2liwoSci budowy nowej targowicy przy ulicy Rakowskiej. padla r6wnie2 konkretna
kwota miliona zlotych. Radny pyta, z czego wynika ta kwota, czy sqna ten temat
jakieS szacunki, opracowany kosztorys? Jezeli nie powstanie ta targowica, jakie
sqplany wobec tej dzialki -bardzo atrakcyjnej dziatki.

12. Radny Waclaw Kgdra przypomnial,2e 5 pafudziemika zakoriczylo siE przyjmowanie
wniosk6w do budzetu na rok 2008. Radny proponuje, aby zweryfikowai wszystkie
wnioski pod k4tem mo2liwoSci uzyskania dof,rnansowania z zewnqtrz, i takie
przyjmowa6 do budZetu na 2008 rok.

13. Radna Janina Szreniawa przypomniala,2e w 2006 roku skladala interpelacjg odnoSnie
domu pogodniej jesieni. 17 marca 2007 roku radni Adam Czqor i pawel Olszak
wyst4pili z wnioskiem o poparcie takiej inicjatywy. Radny Czalor w panem
Wiceburmistrzem pojechali do Pierzchnicy, obejrzeli taki dom. Radna cieszy sig,
2esqr6wnie2 glosy innych radnych w tej sprawie. Radna pyta, najakim.tupi.i"ri
budowa takiego domu i ile pozyskano pieniEdzy.

14. Radna Janina Szreniawa, odnoSnie remont6w budynk6w komunalnych przypomniala,
ze budynki 22 A i 22 B przy ulicy Glowackiego, to s4 nasze bloki. Radna * ,r".*..,
zglaszala do Kierownika Chyli, kt6ry powiedzial,2e w czerwcu bgdzie to robione. Do
chwili obecnej sypi4 sig balkony, co jest niebezpieczne.

15. Radny Grzegoru KuSmierz zapyial, jaki na dziefi dzisiejszy jest ruch w wykupie
mieszkafl ora ezy Burmistrz zastanawial sig nad zwiqkszeniem bonifikaty.

16. Radny Krzysztof Swietlik pyta, jakie jeit zaawansowanie prac przy oczyszczalni
Sciek6w w Zagaju. Radnemu wiadomo, 2 przebudo*E rorpo"zgto p6ltora miesi4ca
temu i radny chcialby wiedziei jak przebiegajqprace.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny o godzinie 13rs oglosil przerwQ trwaj4c4
do godziny l3ao.

Ad. 13.
Przewodnicz4cy Rady Miej skiej Andrzej

maj4tkowych,

Hatny odczytal kolejno :
Miejskiej w Jpdrzejowie o oSwiadczeniach
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lW zal4czeniu do protokolu/.
Uwag nie zgloszono.

Ad. 14.
Radny Pawel Olszak poinformowal, ie w ostatnim

doprogramu umoiliwiajqcego pozyskiwanie irodk6w
mikroprzedsiqbiorstw, odnowq i rozwij wsi, jak rdwniei na
Burmistrz nikogo nie delegowal. (...)

okresie pojawila siq mo2liwoic przystqpienia
Unii Europejskiej na fiuorzenie i rozw6j
dzialalnofc nierolniczq. (...) Nie wiadomo czemu

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e na tym spotkaniu byl przedstawiciel UrzEdu
Miejskiego Pan Marian Wnuk. Decyzja w sprawie przyst4pienia zostanie poddana pod
glosowanie Rady Miejskiej na najbli2szej sesji. Nie m6wi sig tam o kwocie, ale m6wi siq,
ze sq skladki wpisowe - by6 mo2e nie s4 dule, ale nie ma wiadomoSci na temat ich
wysokoSci.

Radny Pawel Olszak przypomnial, 2e w zglaszanych interpelacjach podnosil, i2 brak jest ze strony
Burmistrza nadzoru i koordynacji dzialari podleglych jednostek i wydzial6w Urzqdu. Odnoszqc siq clo
znajdujqcych siq na terenie gminy oirodkdw zdrowia i koniecznoici dostosowania ich do wlaiciwych wymog6w
do kofica 2008 roku, radny przypomnial, ae w toku pracy Komisji Rewizyjnej na poczqtku kadencji kilkakrotnie
podnosil, 2e oirodek zdrowia w Rakowie nie spelnia wymog6w i prosil o udzielenie informacji jak wygtqda
syluacja w tym i innych oirodkach zdrowia oraz co zamierza Burmistrz zrobic. (...).

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, ze faktycznie Przewodniczqcy otrzymal pismo
od kierownika ZPOZ, ale ono sig nie mijalo z prawdq. Kierownik rozpocz$ kosztorysowanie,
zobaczyl ile to kosztuje i zrezygnowal z dalszych kosztorys6w, poniewa| ZPOZ nie ma na to
pieniqdzy. Kierownik wyst4pit do Urzgdu i otrzymal odpowiedZ, 2e nie ma Srodk6w.
Na ostatniej nadzwyczqne sesji Rady Miejskiej radni miqdzy innymi przeznaczyli Srodki
na opracowanie kosztorys6w dla ZPOZ. Burmistrz wyrazi\ nadziejg, Ze bEdq one zrobione
j eszcze przed bud2etem.

Radny Pawel Olszak przypomnial, 2e na sesji 25 stycznia skladat interpelacjq w sprawie clokonania
przeglqdu park1w miejskich. (...).

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e przegl4d byl; obecnie jest pod wzglEdem
wycinki. Przegl4d byl i jego konsekwencjq sq miEdzy innymi te lawki. Burmistrz wie,
ze oczekiwania s4 wigksze, ale czasem nie moZna wszystkiego zrobi6.

Radny Pawel Olszak poiffirmowal, ie pismem z l3 lipca Pan Burmistrz udzietit odpowiedzi, 2e organizacjq
pracy ocenia pozytywnie i nie stwierdza, aby niewlalciwy byl przepfnu informacji miqdzy wydzialami.(...). Na
trzecim piqtrze na korytarzu znajduje siq gablota, w kt6rej wisi ogloszenie - zaproszenie z lipca 2001 roku na
spotkanie we wrzeiniu 2004 roku w sprawie kursu. Bylo to zglaszane pracownikom, ale nie zostalo zdjgte. Drzwi
wejiciowe do Urzqdu majclzepsuty zamek- klamka siq ,,chlebocze". (...).

Burmistrz Marek Wolski podzigkowal za to, 2e radny Olszak dba o wizerunek Urzgdu.
Burmistrz dodal, 2e zamki w drzwiach psuj4 sig bez przerwy. Przy tej iloSci ludzi
wchodz4cych do UrzEdu - trudno, zeby sig nie psuly. Ogloszeri nieaktualnych juZ nie ma -
zostaly usuniEte.

Radny Pawel Olszak powiedzial, 2e nastqpna interpelacja dotyczy koordynacji pracy miqdzy wydzialami,
zwlaszcza: Zagospodarowania Przestrzennego, Inwestycji, Geodezji, dotyczy planowania inwestycji w og6le
i calego spojrzenia na sprawe. Radny poinformowal, 2e niedqwno mieszkaricy ul. Sqdka i Dqbowej uzyskali
pozwolenia na btrdowq na podstawie warunk1w wydanych przez Pana Burmistrza. Mieli warunki, ie majq siq
podlqczyt do kanalizacji i do wody; wybudowat pewien odcinek o dlugoici 300 metr6w. Oczywiscie byto to dta
nich zbyt duiym obciq2eniem i wystryili do Burmistrza o zmianq decyzji i wyraienie zgody na budowq szamb
i studni. Zgodq takquzyskali i obecnie wybudowali te urzqdzenia. Okazuje siq, 2e w przyszlym roku przewiclziany
tam jest wodociqg i wiadomo, 2e ci ludzie siq nie przylqczq skoro zainwestowali w te urzqdzeniq. Trzeba na to
pl a now un i e s poj r:et i naczej.
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Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, ze decyila o wybudowaniu szamb byla bardzo
przewiduj4ca- dzis na sesji stalo sig to - nie bgdzie Funduszu Sp6jnoSci, a wiqc nie bgdzie
tych inwestycji.

Naczelnik Wydzialu Zagospodarowania Przestrzennego Dariusz Treliriski, w uzupelnieniu
powiedzial, 2e meritum interpelacji bylo to, 2e ktoS wybuduje zbiornik na Scieki
i w przypadku, kiedy gmina, czy ktoS inny bgdzie realizowal kanalizacjq sanitarnq
nre przylqczy siE. Naczelnik poinformowa\., ze wydaj4c decyzje w ka2dym przypadku pisze,
2e rozwiqzaniem tymczasowym jest zbiornik na Scieki, oczywiScie jezeli nie ma sieci
dostqpnej w obrgbie dzialki, a w przypadku wybudowania sieci naleZy siQ podlqczyc.
Przepisy prawa tak stanowi4 2e w przypadku wybudowania kanalizacjr sanitarnej wlaSciciel
musi siq przylqczyc, chyba 2e zastosuj e tzw. przydomowqoczyszczalnig Sciek6w.

Radny Adan Czajor poinformowal, 2e na ostatnim wyjazdowym posiedzeniu Komisja Gospodarki
Komunalnej i Porzqdku Publicznego oglc@ala budynek po zlihuidowanej szkole podstawowej w miejscowoici
Chorzewa znajdujqcy siq w zasobach Gminy. Sq tam dwa zasiedlone lokale socjalne, ale w tym budynku
po adaptacji moina uzyskat jeszcze cztery lokale. W naszej gminie brakuje lokali nawet na wysiedlanie
po wyrokach sqdowych. Potrzebne sq na to lrodki finansowe. Radnemu wiadomo, ie istnieje fundusz doplat -
jest to rzqdowy program wspierania lokali socjalnych. Wydatki z tegofunduszu koordynuje Bank Gospodarstwa
Krajowego. Kwestiq tq reguluje ustawct z 8 grudnia 2000 roku ofinansowym wsparciu lokali sc,tc.lalnych. Radny
pyta, czy nasza Gmina korzysta z tego funduszu. Jeieli nie - to dlaczego nie podjqto starafi o pozyskanie
irodk1w z tego ir6dla.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e 7 marca 2007 roku ukazaly sig akty
wykonawcze - rozporzqdzenie wlaSciwego ministra, w sprawie zasad udzielania dotacji
dla podmiot6w prowadz4cych adaptacjg pomieszczeri na lokale socjalne, mieszkania
chronione i noclegownie. Takie spotkanie wstEpnie ustalono na dzieh jutrzejszy
z przedstawicielami Banku Gospodarstwa Krajowego. Jednak na wszystko potrzeba
pienigdzy. Wysoka Rada, jak niedawno przyznawala pieni4dze na Fundusz Sp6jnoSci, teZ
byla Swiadoma konsekwencji, 2e trzeba bgdzie w to brn46. W tej chwili jest duzy znak
zapytania, czy wydawad pieni4dze na kolejna projekty, na przygotowanie kolejnych
dokumentacji, jeZeh Rada akceptuj4c wydatkowanie Srodk6w na dokumentacjq, nie akceptuje
p62niej calego procesu inwestycyjnego. Spotkanie na pewn4 siE odbqdzie, a czy bgd4 efekty -
bEdziemy na ten temat z Radq dyskutowa6.

Radna Maria Baraitska przypomniala, 2e Burmistrz mial byt no rozmowctch w sprawie przejqcia teren|w
zalewu. Radna chcialaby siq dowiedziet, jakie sq. efekty tych rozm6w.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e odbylo siQ spotkanie z dyrektorem
Zduhczukiem w centrali PKP. Zostal ustalony dalszy przebieg calego postEpowania. Celem
jest przejqcie zalewu. W dniu jutrzejszym -dlatego spotkanie z BGK bEdzie przeloaone -
mamy spotkanie z dyrektorem Chmielewskim w zarz4dzie w Lublinie - ta kom6rka
bezpoSrednio odpowiada za te sprawy. Jest ustalony migdzy central4 a Lublinem dalszy tok
postEpowania, tak 2e mo2na mied nadziejg, 2e jutro sprawa ostatecznie bgdzie ,,dopiEta".

Radna Janina Szreniawa przypomniala, ie w 2006 roku skladala interpelacjq odnoinie domu pogodniej
iesieni. I7 marca 2007 roku radni Adam Czajor i Pawel Olszak wystpili z wnioskiem o poparcie takiej
inicjatywy. Radny Czajor w Panem l4/iceburmistrzem pojechali do Pierzchnicy, obejrzeli taki dom. Radna cieszy
siq, 2e sc1 r6wnie2 glosy innych radnych w tej sprawie. Radna pyta, na jakim etapie jest budowa takiego domu
i ile pozyskano pieniqdzy.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e nie byl w Pierzchnicy; zaplaciL za v,ryjazd
z wlasnych pienigdzy. Prace trwajq przy okazji konstruowania budzetu sprawa na pewno
wr6ci na forum Rady. Panowie Przewodniczqcy zloLyli pismo w sprawie powolania fundacji,
kt6rej celem byloby miEdzy innymi wsparcie procesu inwestycyjnego, zbieranie pieniEdzy
na budowp domu pogodnie jesieni. Sprawy nie s4 zostawione; dzia\ania trwajq.
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Radny Adam Czajor przypomnial, 2e byl przeciwny odbiorowi ostatnich inwestycji, a w szczeg6lnoici ulicy
dr. Kwarty. Wnioski i uwagi co do wykonawst'rva i nadzoru nie byly pieniactwem. DziS - niecaly miesiqc
po odbiorze Qch inwesQcji, okazuje siq, 2e radny mial racj9. (...).

Naczelnik Wydzialu Inwestycji i Remont6w Krzysztof W6jcik odpowiedzial, 2e nie do
korica jest prawd4 i2 Gmina Jgdrzej6w odebrala te ulice. Zostaly sporzqdzone protokoly,
kt6re nie zostaly podpisane przez naczelnika Wydzialu Inwestycji, nie zostaly przekazane
do Burmistrza do zatwierdzenia, nie zostala wydana zlot6wka z ,,ulic miejskich". Ze wzglgdu
na to, 2e byly zastrze2enia dotycz4ce jakoSci uznano, 2e czas pokaZe, czy wykonawca zrobi
poprawki, czy nre. W zwi4zku ztym nie wydano ani z\ot6wki i sq argumenty, aby odzyskad
jakoSd do wydania tych Srodk6w. Byl odbi6r, ale nie zostalo odebrane. Protokoly sq
w Wydziale Inwestycji. Je2eli chodzi o konsekwencje, to inspektor nadzoru, kt6ry jest
odpowiedzialny zabie2qcy nadz6r zloLyl rachunki i nie otrzymal wynagrodzenie za wszystkie
ulice, poniewaz sprawa jest niezakohczona. S4 r6wnie2 dwa zadania dodatkowe, kt6re nie
byly przewidziane przez inspektora: ul. Kopernika i ul. Kacpra Niemirskiego. Naczelnik
poinformowal, ze jeSli chodzi o dalsze konsekwencje, to zlo2yl do Pana Burmistrza
rezy gnailg z pracy w Wydziale Inwestycj i.

Radna Maria Baraitska powiedziala, 2e 3l sierpnia do Urzqdu Miejskiego wplynqto pismo od wlaicicieli
garazy przy ul. Reymonta. DoQchczas nie otrzymali zadnej odpowiedzi na to pismo. Wlasciciele proszq
o trhuardzenie drogi dojazdowej do gara|y. Podczas prac kanalizacyjnych zniszczono to, co wlaiciciele zrobili
w zwiqzktr z czym zwracajq siq o utwardzenie terenu przed zimq.

Naczelnik Wydzialu Inwestycji i Remont6w Krzysztof W6jcik odpowiedzial, Le jego
wydzial zajmuje siQ utwardzaniem dr6g i ulic, natomiast jezeli wystarczy Srodk6w
ptzeznaczonych na ulice, zostan4 one przesunipte i przed zimq zostan4 utwardzone wjazdy
do garaLy. Naczelnik obiecal, 2e po sprawdzeniu powiadomi radn4 Bararisk4 czy i w kt6rym
momencie bEdzie w stanie to zrobi6.

Radny l(aclaw Kqdra przypomnial, 2e podczas ostatniej nadzwyczajnej sesji padlo ze strony Burmistrz1w
iednoznaczne stwierdzenie, ie w tej chwili nie widzq moiliwoici budotry nowej targowicy przy ulicy Rakowskiej.
Padla r6wniei konkretna kwota miliona zlotych. Radny pyta, z czego wynika ta kwota, czy sq na ten temat jakies
szacunki, oprqcowany kosztorys? Jeieli nie powstanie ta targowica, jakie scl plany wobec tej dziatki - barclzo
atrakcyjnej dzialki.

Naczelnik Wydzialu Inwestycji i Remont6w Krzysztof W6jcik odpowiedzial, ze wartoSi
inwestycji moze by6 ustalona po zrealizowaniu projektu. Po uzyskaniu decyzji o lokalizacji
celu publicznego Naczelnik W6jcik wyst4pil do projektant6w; otrzymal jedn4 ofertg
projektanta, kt6ry sig zobowiqzywal wykonai tak4 dokumentacjE, czyli projekt i kosztorys
m6wiqcy ile co faktycznie kosztuje. Oferta na wykonanie dokumentacji 163 000 zl. Czy
chcemy uzyskad wartoS6 tej inwestycji placqc kwotp okolo 160 000? Na tym etapie Burmistrz
zatrzymal prowadzenie tej inwestycji uznajqc, 2e wchodzenie w dalsze koszty po to aby
powiedziei i le targowi ca bgdzie kosztowai, j est niezasadne.

Radny Krzysztof Swiettik pyta, jakie jest zqqwansowanie prac przy oczyszczalni iciek6w w Zagaju. Radnemu
wiadomo, 2 przebudowq rozpoczqto p1ltora miesiqca temu i radny chcialby wiedziec jak przebiegajq prace.

Naczelnik Wydzialu Inwestycji i Remont6w Krzysztof W6jcik poinformowal,
2e w Zagalu w dalszym ci4gu jest problem z wykonawstwem. Stwierdzono, ze wykonawca
jest na etapie usuwania usterek. Byd mo2e sprawa zakohczy siE wyst4pieniem na drogg
sqdow4 jezeli nie wykona swoich rob6t. Informowal pisemnie dwa wychodnie temu,
2e prowadzi prace zmierzajqce do udroZnienia.

Radny Grzegorz Kuimierz zapytal, jaki na dzieri dzisiejszy jest ruch w wykupie mieszkait ora czy Burmistrz
zastanawial siq nad zwiqkszeniem bonifikaty.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e byl to badziej wniosek niL zapytanie.
Uwa2a, ze w normalnym trybie wnioski z Komisji s4kierowane do Burmistrzapod rozwagE,
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ewentualnie nale2y przygotowad projekt uchwaly r przekaza( pod rozwagg Rady. JeZeli bgdq
takie wnioski z wigkszosci Komisji, Burmistrz obiecal, ze zajmie sig spraw4.

RadnaJanina Szreniowa, odnoSnie remont6w budynk6w komunalnych przypomniala, ie budynki 22 A i 22 B
przy ulicy Glowackiego, to sq nasze bloki. Radna w czerwclt zglaszala do Kierownika Chyti, kt6ry powieclzial,
2e w czerwcu bqdzie to robione. Do chwili obecnej sypiqsiqbalkony, cojest niebezpieczne.

Kierownik Zaktadu Uslug Komunalnych Andrzej W6jcik powiedzial, ze w tej sprawie
s4 wstqpne ustalenia z mreszkahcami. Nie ma jeszcze kosztorysu i nie wie ile to bqdzie
kosztowai. W ubieglym roku 6wczesny kierownik przy budynku 22 B przeprowadzll maly
remont plyt balkonowych. Zostaly do zrobienia najgorsze. W przyszlym tygodniu zostanq
podjqte dzialania i zostanie zrobione to, na co wystarczy 5rodk6w. W tych przypadkach, gdzie
j est zagr o Zenie bezpieczef stwa ludzi bEd4 podj qte dzialania.

W sprawie dzialki pod targowicq Burmistrz Marcin Piszczek w uzupelnieniu powi edziaL,
2e korzysta z mej ZUK. WczeSniej byla wydzierhawiana i rolnik, kt6ry dzieraawrl chcialby
wr6 ci i do dzier 2awi enia dzialk i. D ecy zji na r azie nie po dj Eto.

Ad. 15.
Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny odczylal skargE Pana Mariana Wierzchowskiego

lw zalqczeniu do protokolu/.
Rada Miejska w Jgdrzejowie nie podjgla decyzji o nadaniu sprawie dalszego biegu.

Wiceprzewodniczqcy Rady Pawel Olszak poprosil Burmistrza, aby przedstawil
nowe go Kierownik a Zakladu uslug Komunalnych.

Burmistrz Marek Wolski poinformowal, 2e z dniem 7 paldziernika zlo2yl rezygnacjq
z pelni4cego obowi4zki kierownika Pan Zbrgnrew Chyla. Zaklad nie m6gl pozostac bez
kierownika i Burmistrz podjal decyzjg,2e wybierze czlowieka z wewn4trz. aby nie zwiEkszai
koszt6w zakladu. Jest to mlody czlowiek, ale bardzo zaawansowany stazem w tym zakladzie.
W administracji pracuje od kilkunastu lat. Byl mistrzem, nastppnie zastgpc4 kierownika
w Zakladzie Remontowo - Budowlanym. Burmistrz dodal, 2e po trzech tygodniach pracy
moze stwierdzid dobre echa od mieszkaric6w lokali komunalnych, pozytywnie
postrzegaj 4cych pana Kierownika.

Ad. 16.
Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny o godzinie l4ts zamkn4l obrady XVIII sesji

Rady Miejskiej w Jpdrzejowie.

Przewodniczqcy
Rady M iej s ki$ "t Jqdrzej ow ie
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